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Genomics
Over het gebruik van proefstieren vroeger is Wilco niet 
laaiend enthousiast, dat viel toch vaak tegen. Genomics 
stieren daarentegen bevallen hem goed. Eén voorbeeld 
daarvan is Stantons Applicable – ondertussen fokstier 
geworden. Daar loopt al een aantal dochters van rond. 
Kritisch als hij is, geeft hij aan: ‘Ze hebben mooie hoge 
en brede uiers, maar op dit moment zijn ze voor mij 
persoonlijk nog iets te rond in het frame. Mijn verwachtig 
is dat dat minder wordt als de koe ouder wordt, en dus 
nog mooier. Hier kan ik mooi mee verder fokken! Ik denk 
alweer na over de volgende combinaties. Wat betreft 
de Incredibulls, dat zijn mooie melk typische koeien, die 
passen in dat opzicht misschien iets beter op ons bedrijf.’

Elevate
Wilco heeft zijn jongvee ook wel eens op genomics getest, 
op basis van Nederlandse cijfers, maar dat viel tegen. 
Daarom is hij nu ook begonnen met Elevate, zodat hij 
zijn nakomelingen van Noord-Amerikaanse stieren ook 
op Noord-Amerikaanse cijfers kan beoordelen. ‘Ik heb de 
eerste biopten genomen en de cijfers al binnen.’ En hij wil 
graag meer testen. ‘Ik hoop hiermee gerichter combinaties 
te kunnen maken en misschien ooit wel eens een hele hoge 
nakomelingen eruit te halen. Dat zou natuurlijk helemaal 
geweldig zijn!’ 

Gemiddeld 86 punten
De gemiddelde exterieurscore over de hele veestapel is 86 
punten, daar is Wilco toch ook wel trots op. ‘Koeien met een 
goed exterieur, draaien ook goed mee in de stal.’ En van de 

Aan het einde van een rustige doodlopende weg, op vijf 
minuten van de snelweg bevindt zich de boerderij D.O.W. 
Holsteins, ‘De Olde Weije.’ Zo’n vijf jaar geleden is de 
boerderij volledig op naam gekomen van Wilco van der 
Waaij. Daarvoor was hij in maatschap met zijn moeder 
Anita. Ze helpt nog steeds met de kalveren, maar verder 

doet Wilco alles zelf en dat is niet niks voor een bedrijf met 
120 melkkoeien én 120 stuks jongvee!

Voorliefde voor rood
Alle vaarskalveren blijven in ieder geval tot kort na 
afkalven op het bedrijf, omdat Wilco wil kijken of hij er 
mee verder wil fokken, de rest verkoopt hij. Hierbij heeft 
hij wel een voorkeur ontwikkelt voor roodbonte dieren. 
‘Door Semex is onze veestapel toch wel iets meer zwart 
geworden,’ grapt de veehouder. ‘Echt goeie dieren doen 
we natuurlijk niet weg, wat de kleur ook moge zijn, op 
zwartbonte koeien gaat in ieder geval altijd een roodbonte 
stier. Hierdoor hebben alle koeien minstens de roodfactor.’ 

Selecteren uit eigen opfok
‘120 stuks jongvee... Ja, dat is fl ink wat! Ik heb niet genoeg 
stalruimte om meer koeien te houden en daarom heb ik 
dit jongvee erbij als tweede tak,’ vertelt Wilco. Hij verkoopt 

zo’n dertig vaarzen en twintig dekstiertjes per jaar. Dit is 
niet alleen een leuke bijverdienste, maar zo heeft hij ook 
meer dieren om uit te selecteren om mee door te fokken. 
‘Op deze manier probeer ik de kwaliteit van de veestapel 
iedere generatie te verhogen. Om genetische vooruitgang  
te boeken, heb je een langetermijnstrategie nodig.’ Omdat 
hij geen gebruik maakt van vleesstieren, heeft hij zeker 
genoeg keuze en kan hij hoogwaardige Holstein vaarzen 
verkopen. 

Positieve fokwaardes in land van herkomst
Samen met Semex fokkerijspecialist Frits Bom zoekt 
Wilco naar passende stieren voor zijn vee. Wilco heeft in 
de loop der jaren een brede kennis van fokkerij opgedaan 
en daarom kunnen ze er samen goed over sparren. Als 
Frits een aantal stieren voorstelt, worden deze kritisch 
bestudeerd. ‘Ten eerste kijk ik altijd of de bloedlijnen 
elkaar goed aanvullen. Vervolgens moeten de fokwaardes 
positief zijn in het land van herkomst, of dat nou LPI, TPI 
of Franse cijfers zijn. Die cijfers geven een goed realistisch 
beeld, de omrekeningen niet,’ aldus Wilco. De punten waar 
hij naar kijkt voor zijn stierkeuze zijn een plus in voorhand, 
breedte en diepte in het frame, ondergrens in exterieur 
en positieve gehalten. Ook aan de zogenoemde Dairy 
Strength hecht hij veel waarde: ‘Ik mag graag aan een koe 
zien dat ze ook melk wil geven!’
De afgelopen jaren heeft D.O.W. Holsteins veel verschillende 
stieren gebruikt. Er werd een aantal rietjes gekocht en 
als dat goed beviel, werden er nog eens tien bij gekocht. 
Denk hierbij aan Tonka, Berlin, Agent, Solomon, Ingetral, 
Sunlight, Akyol en Doorman. 

Met Jonge Stieren 
Streven Naar Productieve 
Exterieurkoeien

MELKVEEBEDRIJF VAN DER WAAIJ, VAASSEN
Aantal koeien: 120 melkkoeien, 120 stuks jongvee

Melken: twee keer per dag

Land: 82 hectare (60 ha eigendom, 22 ha pacht), waarvan 16 ha mais 

en 66 ha gras

Huidig stiergebruik: Alleyoop, Redeye (Sidekick en Crushabull op de 

pinken)

Productie: 305 dagen gemiddeld: 9964 kgM 4,40% vet en 3,57% 

eiwit

Levensproductie bij afvoer: 46.000 kgM  - 7 jaar en 2 maanden

>> Pinkie 34 (V: Tonka) en Hennie 155 
(V: Incredibull), eigenaar v.d. Waaij te Vaassen.

Als je het erf van Melkveebedrijf Wilco van der Waaij op komt rijden, valt je 
oog meteen op de grote roodbont ingemetselde koe op de stal. Vervolgens zie 
je in de verte een merendeels roodbonte veestapel lopen in de wei. 
Dit is overduidelijk, hier leeft een voorliefde voor rood!

TEKST: ISABELLE OVERGOOR

26 vaarzen die het afgelopen jaar werden ingeschreven 
(rood- en zwartbont) was het gemiddelde 85.1. 
De lokale keuring gaat dit jaar helaas niet door, want naast 
het werken met mooie koeien, doet Wilco ook graag mee 
met keuringen om de koeien te vergelijken met collega-
veehouders. ‘En het is natuurlijk ook altijd een gezellige 
sociale bijeenkomst.’ 

Een goede productie uit eigen voer 
Wilco voert zijn vee hoofdzakelijk met voer gewonnen 
van eigen land, bestaande uit graskuil en mais aangevuld 
met soja en mineralen. Op het inkuilen na doet hij al 
het landwerk zelf. Hij is zelfvoorzienend voor gras- en 

ruwvoedergewassen en daarmee streeft hij naar een 
correcte melkproductie. ‘Mijn doel is om een goede 
productie uit eigen voer te halen. Ik wil graag dat al mijn 
eigen voer er doorheen gaat,’ geeft Wilco aan. ‘Dat lukt 
goed en daar ben ik best tevreden over!’ 

‘Om genetische vooruitgang  te boeken, heb je 
een langetermijnstrategie nodig‘

‘Mijn doel is om een goede productie uit eigen 
voer te halen‘
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